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Obce bez vojáků se obávají nezaměstnanosti
a opuštěných areálů
Strach z nárůstu nezaměstnanosti
a bezradnost nad využitím armádních areálů zavládly ve většině
měst a obcí, jež mají přijít o vojenské posádky. Pro mnohé z nich
navíc představuje odchod vojáků i ztrátu prestiže. Bez armády se
kvůli její profesionalizaci bude muset obejít 92 obcí.
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Obavy ze ztráty pracovních příležitostí mají po zprávě o
zrušení posádky v Rožmitále pod Třemšínem na Příbramsku. "Nadšeni
z toho nejsme," přiznal dnes starosta Josef Vondrášek. Posádka
podle něj zaměstnává přes 100 lidí, mezi nimiž je dost civilních
zaměstnanců. Městu by nepřinesl nic dobrého ani případný
bezúplatný převod uvolněného areálu. "Co s tím uděláme? Posádka
je kilometr od Rožmitálu na rozloze 50 hektarů," poznamenal
starosta. Město by podle něj ani nemělo peníze na ostrahu.
Obavy o osud vojenského areálu má i Bělá pod Bezdězem na
Mladoboleslavsku. Starostka Daniela Vernerová se bojí, že se z
něj po odchodu posádky stane bezprizorní torzo. Obec navíc dodnes
musí řešit problémy s bývalým vojenským prostorem, který po řadu
let obývala sovětská armáda.
Osiřelé vojenské areály budou problémem i pro Karlovarský
kraj, jehož třetinu zabírá vojenský výcvikový prostor na Doupově.
"Armáda je velkoryse nabízí obcím, ale to je další smrtící rána.
Nikdo neví, čím jsou tyto prostory kontaminovány, kolik bude stát
jejich demolice a sanace," uvedl hejtman Josef Pavel (ODS).
Velké množství opuštěných chátrajících kasáren trápí i Louny.
"Vojáci se z města začali stahovat před deseti lety, dnes už tu
zbývá jen ostraha objektů. Příliš dlouho se podle nás řeší převod
kasáren na město. Máme totiž záměry a studie, jakým způsobem jich
využít. Časová prodleva převodu ale pochopitelně budovy
znehodnocuje a jejich přestavbu prodražuje," řekl ČTK lounský
starosta Jan Kerner (ODS). V areálu bývalých kasáren počítá město
s výstavbou bytů.
Danajským darem budou vojenské nemovitosti pro Kroměříž, kde
armáda opustí kasárna Jana Žižky a maršála Rybalka. V Rybalkových
kasárnách je obrovské množství garáží pro auta a tanky a opuštěné
raketové přístřešky, které se musejí demolovat, uvedl starosta
Petr Dvořáček. Odchod vojáků však podle něj nebude mít pro město
takový sociální dopad jako v menších obcích, kde je armáda



jediným zaměstnavatelem s přímými vazbami na zdravotnictví,
obchody a školství.
Zřetelnou ztrátou bude zrušení vojenské posádky pro Jihlavu.
Přítomnost armády ve městě podle primátora Vratislava Výborného
(ODS) vytváří atmosféru, představuje zakázky pro podnikatele,
určitou kupní sílu, ale i jistotu při případných krizových
situacích. Zanikne i několik stovek pracovních míst.
Také pro Písek by konec posádky neznamenal jen ztrátu 200 až
300 pracovních míst, ale také nižší kupní sílu, protože
profesionální vojáci mají relativně vysoké příjmy. Navíc městu
pravděpodobně "spadnou na hlavu" dva rozlehlé areály, které po
armádě zůstanou.
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